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Wspólne posiedzenie 
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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 64. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o ułatwieniu wykonywania działalności gospodarczej.



(Początek posiedzenia o godzinie 19 minut 38)

(Posiedzeniu przewodniczy zastępca przewodniczącego 
Komisji Gospodarki Narodowej Stanisław Jurcewicz)

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Szanowni Państwo, otwieram posiedzenie połączonych 

komisji – Komisji Budżetu i Finansów Publicznych oraz 
Komisji Gospodarki Narodowej.

Witam pana ministra wraz z towarzyszącymi oso-
bami.

Spotkaliśmy się, ponieważ podczas debaty zostały zgło-
szone wnioski legislacyjne. Będę miał dla połączonych 
komisji propozycję, ustaloną z panem przewodniczącym 
Gruszczyńskim, to będzie nasza wspólna propozycja, 
dotyczącą tego, abyśmy wszystkie poprawki, które były 
przegłosowane wspólnie i uzyskały akceptację strony rzą-
dowej, przegłosować en block – bez poprawek drugiej 
i dwudziestej czwartej oraz poprawek imiennych, senatora 
Michalskiego.

Czy jest sprzeciw, co do takiego sposobu procedo-
wania?

Nie ma sprzeciwu.
Wobec tego przystępujemy do głosowania.
Panie Mecenasie, proszę spoglądać.
Będę wymieniał poprawki, które przegłosujemy en 

block. Poprawki z zestawienia wniosków: pierwsza, trze-
cia, piąta, szósta, siódma, ósma, dziewiąta, dziesiąta, je-
denasta – mimo że jest łączna z osiemnastą, pan mecenas 
mówił, że to nie stanowi problemu – czternasta, piętnasta, 
szesnasta, siedemnasta, osiemnasta, dziewiętnasta, dwu-
dziesta pierwsza, dwudziesta druga, dwudziesta trzecia 
i dwudziesta piąta.

Kto z państwa jest za przyjęciem tych poprawek, proszę 
o podniesienie ręki. (12)

Dziękuję.
Poprawki zostały przyjęte jednogłośnie.
(Głosy z sali: Nie!)
A, nie było jednogłośnie, wobec tego przepraszam.
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Przystępujemy do przegłosowania poprawki drugiej. 

Jest to poprawka złożona przeze mnie w wyniku konsultacji 
Ministerstwa Gospodarki z Ministerstwem Finansów.

Prosiłbym o komentarz, ponieważ jeszcze pojawiły się 
wątpliwości co do tej poprawki. Proszę o krótki komentarz, 
czy jest zasadna, czy nie, czy rząd popiera, czy nie.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:

Ponieważ mamy rzeczywiście dosyć ożywioną dyskusję 
z panem senatorem, chciałbym jeszcze oddać głos pani 
dyrektor Adamiak z Ministerstwa Finansów.

Dodam tylko jedną informację uzupełniającą do odpo-
wiedzi, których udzieliłem. Sprawdziliśmy to na szybko 
po posiedzeniu. Projekt ustawy, który wyszedł z rządu, 
zawierał projekty aktów wykonawczych. To tylko uzupeł-
nienie odpowiedzi.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Dziękuję bardzo.
Pani Dyrektor, proszę bardzo.

Dyrektor Departamentu 
Podatków Dochodowych 
w Ministerstwie Finansów 
Ewa Adamiak:

Nasza ocena jest taka, że poprawka jest zasadna, to 
znaczy porządkuje kwestię rozliczeń tych świadczeń. 
Jeżeli celem wprowadzenia świadczenia w przypadku 
używania samochodu było określenie wartości ryczał-
towej i jeżeli pracodawca będzie częściową odpłatność 
stosował, to bez takiej poprawki będziemy musieli wcho-
dzić w przepisy o cenach rynkowych, czyli przepisy, od 
których uciekamy, zmieniając te zasady. Pracodawcy 
zgłaszali bowiem jako główny problem, jaki mają ze 
świadczeniami nieodpłatnymi właśnie z tytułu użytko-
wania samochodu, problem z ustaleniem wartości tego 
świadczenia nieodpłatnego, bo rynkowe wartości są różne, 
a my nie ogłaszamy rynkowych wartości wynajmu samo-
chodu. I stąd w ustawie deregulacyjnej została zgłoszona 
propozycja, aby złagodzić, po prostu uprościć zasady 
ustalania przychodu pracownika z tytułu użytkowania 
samochodu do pewnej wartości ryczałtu. Dzisiaj przepis 
mówi, że wartość nieodpłatnego świadczenia ustala się 
w wysokości 250 zł. Jeżeli ustalimy, że pracownik będzie 
musiał zapłacić pracodawcy pewną wartość, powinno to 
być różnicowane – tak uważamy – bo jednak jest pojęcie 
świadczeń częściowo odpłatnych.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:
W wyniku wczorajszej dyskusji i dzisiejszych ustaleń 

z ministerstwem rolnictwa, opinia jest pozytywna.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki, proszę 

o podniesienie ręki. (10)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (3)
Poprawka została przyjęta.
Poprawka trzynasta z zestawienia wniosków.
Panie Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:
Też opinia pozytywna.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Kto z państwa jest za, proszę o podniesienie ręki. (10)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (3)
Poprawka została przyjęta.
Panie Mecenasie, czy została nam jeszcze jakaś po-

prawka?

Główny Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Szymon Giderewicz:
Poprawka dwudziesta.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dwudziesta.
Panie Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:
To jest poprawka do ustawy akcyzowej. Zgadzamy się.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. (10)
Kto jest przeciwny? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (3)

Uwaga pana senatora Michalskiego zmierza do tego, 
żeby w przypadku świadczeń częściowo odpłatnych w ogó-
le odejść od ryczałtu i różnicować między odpłatnością 
a wartością rynkową. Ale wtedy mamy pewien dualizm, 
jeśli chodzi o świadczenia. Nam się wydaje, że jeżeli już 
zdecydowaliśmy się na wartość ryczałtową, to taką samą 
zasadę powinniśmy również przyjąć dla wartości częściowo 
odpłatnych. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Proszę bardzo, pan senator Michalski. Ale bardzo bym 

prosił już teraz o istotę rzeczy.

Senator Jan Michalski:
Tak. Pragnę tylko zwrócić uwagę – nie polemizując 

już i nie przytaczając argumentów – że wprowadzenie 
jakiejkolwiek odpłatności wypacza sens wprowadzenia 
ryczałtu od bezpłatnego użytkowania samochodu. Wtedy 
mamy już pojęcie z zupełnie innym systemem rozliczania 
się z pracodawcą za samochód. Dziękuję.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Czy są jeszcze głosy w tej sprawie?
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki, proszę 

o podniesienie ręki. (7)
Kto jest przeciw? (1)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawka została przyjęta.
Przystępujemy do poprawki czwartej.
Proszę państwa, jeszcze raz powtórzę: przyjęcie po-

prawki drugiej wymaga modyfikacji poprawki dwudziestej 
czwartej.

Poprawka czwarta, pana senatora Michalskiego.
Panie Ministrze, opinia pozytywna czy negatywna?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:
Opinia jest pozytywna. Taki jest wynik wczorajszej 

dyskusji.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Kto z państwa jest za przyjęciem poprawki, proszę 

o podniesienie ręki. (10)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (3)
Poprawka została przyjęta.
Przystępujemy do kolejnej, dwunastej.
Panie Ministrze, opinia.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Mariusz Haładyj:
Tak, zgadzamy się z panem mecenasem.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:
Dziękuję bardzo.
Kto jest za, proszę o podniesienie ręki. (10)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (3)
Poprawka została przyjęta.
Przyjęliśmy wszystkie poprawki.
Na senatora sprawozdawcę w dalszym ciągu proponuję 

pana senatora Michalskiego.
Czy pan wyraża zgodę?
Czy są inne propozycje? Nie ma.
Bardzo dziękuję.
Zamykam posiedzenie połączonych komisji.
Panu ministrowi i osobom towarzyszącym dziękuję 

za obecność.

I dwudziesta czwarta poprawka – modyfikacja w kon-
sekwencji przyjęcia poprawki drugiej.

Proszę bardzo.

Główny Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Szymon Giderewicz:

Szymon Giderewicz, legislator.
W związku z przyjęciem poprawki drugiej poprawka 

dwudziesta czwarta powinna ulec stosownej modyfikacji 
w zakresie odesłania do art. 12, który w tej chwili odsyła 
do ust. 2a i 2b. Po przyjęciu poprawki drugiej oczywiste 
jest, że powinien odsyłać również do ust. 2c.

Zastępca Przewodniczącego 
Stanisław Jurcewicz:

Panie Ministrze?
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 19 minut 38)
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